
 Ročník XIV. 7. január 2019  Číslo 1 Nepredajné

Dozneli silvestrovské 
ohňostroje i prípitky, ale 
želaniam všetkého dobrého 
na prahu nového roka 
nikdy nie je dosť. Dovoľte, 
aby som sa aj ja, milí 
čitatelia, pridala k plejáde 
ostatných gratulantov 
a zaželala všetkým našim 
„fanúšikom“ najmä dobré 
zdravie, veľa radosti doma 
i na pracovisku. A pre 
našu redakciu, i pre mňa 
osobne, mám tiež jedno 
veľké prianie - aby ste nás 
radi čítali a pomáhali nám 
spoločne tvoriť Vaše - Naše 
noviny. Teším sa na Vašu 
priazeň i spoluprácu...
 Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Mozaika 
udalostí a faktov 
za uplynulý rok 
2018, o ktorých 
sme písali

V Dobrej novine 
koledovalo vyše 
sto detí a pre 
Afriku vyzbierali 
celkom 5475 eur

Novozvolení predstavitelia samosprávy zložili slávnostný sľub
Ustanovujúce zasadnutie mestského zastupiteľstva

Na XXV. ročník 
Vianočného 
halového turnaja 
prišlo 22 družstiev 
s 220 hráčmi 

Ú v o d o m  z a z n e l a 
hymna Slovenskej repub-
liky v  podaní speváckeho 
zboru ZUŠ D. Kardoša. 
Zasadnutie otvoril doterajší 
primátor Marián Chovanec. 
Po oboznámení prítomných 

s  výsledkami komunál-
nych volieb sa pristúpilo 
k slávnostného sľubu novej 
primátorky mesta Rudolfy 
Novotnej, ktorá sa tak ujala 
funkcie pre volebné obdobie 
2018 – 2022. Následne 

zložilo sľub aj všetkých 
19 zvolených poslancov 
mestského zastupiteľstva, 
z  ktorých až deviati sú 
v tejto funkcii po prvýkrát. 
Nakoľko funkcia primátora 
je nezlučiteľná s  funkciou 

poslanca, namiesto Rudolfy 
Novotnej prevzala uvoľnený 
mandát za  volebný obvod 
č. 2 náhradníčka s  ďalším 
najvyšším počtom hlasov 
- nezávislá kandidátka 
Zuzana Rydziová. 

P r i m á t o r k a  m e s t a 
následne pozdravila prítom-
ných hostí, zablahoželala 
zvoleným poslancom a  vo 
svojom príhovore okrem 
iného uviedla, že byť primá-

Ustanovujúce zasadnutie mestského zastupiteľstva sa uskutočnilo v piatok 21. decembra 2018 v Sále 
Janka Jesenského ZUŠ Dezidera Kardoša na sídlisku Dubnička. Slávnostný nástup 19 novozvolených 

poslancov a novej primátorky Rudolfy Novotnej sprevádzali fanfáry.

Pokračovanie na 3. strane >>

Novoročný príhovor primátorky Rudolfy Novotnej

 Foto: Daniela Muranová

Bánovčan 
Miroslav Tuchyňa 
s Pamätnou 
medailou Ústavu 
pamäti národa 

PF
2019

Vážení spoluobčania, 
milí Bánovčania!

Zvyčajne si na  prahu 
nového roku navzájom 
želáme všetko len to 
najlepšie. Je to prirodzené 
a krásne. Pravdou ale je, že 
iba vtedy, ak to s prianím 
myslíme úprimne, z hĺbky 
srdca... A  mnohí z  nás 
si k  nemu pridávajú aj 
novoročné predsavzatia. 
I  keď ich naplnenie býva 
často diskutabilné, pretože 
s pribúdajúcimi týždňami 
a  mnohými povinnosťami 
väčšina našich predsa-
vzatí zostane nesplnená. 
Aj takúto podobu máva 
začiatok roka. 

Aj nový rok 2019 nám 
prináša veľa otáznikov 
i  očakávaní. Aký bude? 
Splnia sa naše predstavy 

a  túžby? Zrejme si všetci 
želáme, aby nielen pre 
rodinu, ale i  pre mesto, 
všetkých našich občanov, 
pre našu krajinu i pre celý 
nepokojný svet bol rok 2019 
lepší, krajší, úspešnejší. 
A  hlavne bezpečnejší. Ale 
zostaňme v  našich mest-
ských podmienkach.

Na sklonku roku 2018 
sme si vybrali mestské 
zastupiteľstvo a  zvolili ste 
ma za primátorku. Napriek 
tomu, že sme si mandáty 
prevzali až 21.decembra, 
nezaháľal i  sme .  Bol i 
zrealizované prvé roko-
vania na  úrovni okresu, 
kraja a aj parlamentu SR. 
Po náročných rokovaniach 
(na základe podnetu býva-
lého poslanca) považujem 
opätovné otvorenie pošty 

v  Horných Ozorovciach 
od 2. januára 2019 po pol-
ročnej prestávke za úspech. 
S  novými poslancami 
mestského zastupiteľstva 
rokujeme okrem iného aj 
o  tom, kto bude pracovať 
v  jednotlivých odborných 
komisiách mesta, určili sme 
vykonávateľov obradov, 
p o s l a n c i  p r i p r a v u j ú 
dokument - Etický kódex 
volených predstaviteľov 
m e s t a  B á n o vc e  n a d 
Bebravou a  v  spolupráci 
s mestským úradom aj nové 
VZN o mestských častiach. 
V  čo najkratšom čase 
plánujeme vybudovať nový 
bytový dom na  sídlisku 
Dubnička pre mladé rodiny 
a  pripraviť stratégiu pre 
individuálnu aj ďalšiu hro-
madnú bytovú výstavbu. 

Chceme urobiť všetko pre 
to, aby sa zastavil odchod 
Bánovčanov z nášho mesta. 
Štatistika uvádza, že tu žije 
už iba 18 059 občanov. 

Aj  v   tomto roku 
plánujeme pokračovať 
v  opravách ciest a  chod-
níkov, v rozširovaní parko-
vacích miest na sídliskách, 
v  budovaní nového klubu 
a domova pre seniorov, vo 
zveľaďovaní mesta a nášho 
životného priestoru a  aj 
v ďalších projektoch.

Chcela by som sa poďa-
kovať za vykonanú prácu, 
nielen v  minulom roku, 
bývalému vedeniu mesta, 
primátorovi, poslancom 
MsZ, pracovníkom mest-
ského úradu, riaditeľom 
a  všetkým zamestnancom 
materských, základných 

a stredných škôl a školských 
zariadení, vedúcim pred-
staviteľom a  členom všet-
kých inštitúcií na  území 
mesta, zamestnávateľom, 
živnostníkom, podnika-
teľom a aj početným orga-
nizáciám, teda všetkým, 
ktorí pôsobia v  našom 
meste. A  tiež osobitne 
tým občanom, ktorí nie 
sú k  svojmu mestu ľaho-
stajní, ale, naopak, záleží 
im na  jeho napredovaní 
a mestu pomáhajú. 

Želám Vám všetkým 
ú s p e š n é  v y k r o č e n i e 
do  nového roku 2019, 
zdravie, úspechy, pokoj 
v  duši, šťastie a  Božie 
požehnanie!

 S úctou 
 Vaša primátorka 

 Rudolfa Novotná
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1. Kvali� kačné pred-
poklady: ukončené mini-
málne vysokoškolské 
v z de la n ie  d r u hého 
stupňa najmä so zame-
raním na  dopravu, 
ž ivot né prost red ie , 
ekonomického a lebo 
právneho smeru.

2 . In é  k r i t é r i á 
a  požiadavky: riadiaca 
prax minimálne 3 roky, 
spôsobilosť na  právne 
úkony v plnom rozsahu, 
bezúhonnosť , znalosť 
legislatív y v  oblasti 
–  vere jne j  spr áv y 
s  dôrazom na  územnú 
samosprávu mesta a  to 
najmä zákon č. 369/1990 
Zb. o obecnom zriadení 
v z.n.p. a súvisiace právne 
predpisy, výborné orga-
nizačné a  komunikačné 
schopnosti, samostat-
nosť, zodpovednosť, roz-
hodnosť, odolnosť voči 
stresu, vládanie práce 
s  PC (Microsoft Office, 
Internet).

3. Zoznam poža-
dovaných dokladov: 
fo tokópi a  dok l a du 
o  najvyššom dosiah-
nutom vzdelaní, čestné 
vyhlásenie o spôsobilosti 
na právne úkony v plnom 
rozsahu, čestné vyhlá-
senie o  bezúhonnosti, 
profesijný životopis 
v  štruktúrovanej forme, 
referenčný list, súhlas so 
spracovaním všetkých 
osobných údajov poskyt-

nut ých uchádzačom 
v  potrebnom rozsahu 
pre účely výberového 
konania v  súlade so 
zákonom č. 18/2018Z.z.

4. Platové pod-
mienky: od 806 € brutto 
v závislosti od odpraco-
vaných rokov a  odbor-
ných skúseností z praxe, 
bez príplatkov.

Výberové konanie 
bude pozostávať z týchto 
častí: 1. Písomná forma 
(odborný test a  posú-
denie predpokladov pre 
výkon pracovnej činnosti 
vedúceho zamestnanca). 
2. Pohovor.

Žiadosť o  účasť 
na  výberovom konaní 
spolu s  požadovanými 
dokladmi je potrebné 
podať  v   z a lepenej 
o b á l k e  o z n a č e n e j 
heslom „VÝBEROVÉ 
KONANIE – ODBOR 
SLUŽIEB MESTU – 
NEOTVÁRAŤ“ v lehote 
do  14. januára 2019 
do  12.00 h na  adresu: 
Mesto Bánovce nad 
Bebravou, prednosta 
MsÚ, Nám. Ľ.Štúra 1/1, 
957  01 Bánovce nad 
Bebravou. V  uvedenom 
termíne musí byť žiadosť 
a  ostatné požadované 
doklady doručené mestu 
Bánovce nad Bebravou. 
Na  oneskorene podané 
žiadosti o účasť na výbe-
rovom konaní sa nebude 
prihliadať.

Mozaika udalostí a faktov roka 2018
Počet obyvateľov mesta Bánovce 

nad Bebravou a  jeho prímestských 
častí za rok 2017 klesol a k 1. januáru 
2018 nás bolo iba 18 339 * Zmoder-
nizované verejné osvetlenie v  meste 
dosiahlo za  rok 2017 úspory vo 
výške 85 tisíc eur * Na  februárovom 
zastupiteľstve stiahli poslanci návrh 
o  rozmiestnení prvákov, o  tom by 
vraj mali rozhodovať rodičia, mesto je 
jeden školský obvod * Mesto schválilo 
nový projekt s účasťou štyroch krajín 
Európa pre občanov – Týždeň živej 
kultúry občanov mladej Európy * 
V Bánovciach pribudla nová, v poradí 
druhá neurologická ambulancia * 
Deviateho marca sa na  Námestí Ľ. 
Štúra v Bánovciach uskutočnilo prvé 
z  množstva protestných zhromaž-
dení občanov Za  slušné Slovensko 
* Ocenenie Vynikajúci pedagóg 
kraja získala za  okres Bánovce nad 
Bebravou Andrea Dúcka z Gymnázia 
Janka Jesenského * Krajská rada pre 
odborné vzdelávanie a prípravu TSK 

rozhodla o  zriadení novej Cirkevnej 
strednej školy sv. Terézie z  Lisieux, 
ktorá bude sídliť od  školského roka 
2019/2020 v priestoroch bývalej prie-
myslovky na Farskej ulici * Od prvého 
marca nastúpila do  funkcie 
viceprimátorky Dana Švecová, 
doterajší zástupca primátora Peter 
Bulík odstúpil * Mesto Bánovce 
nad Bebravou v  spolupráci s  Radou 
mládeže a  vedením základných škôl 
zrealizovalo ekologický projekt Zasaď 
svoj strom, na jar vysadili 150 strom-
čekov * Športovcami roka sa stali 
- v  kategórii žiakov zápasník Adam 
Stepien, v kategórii dorastu zápasník 
Peter Ducho, v  kategórii dospelých 
� tneska Nikola Lechová, v  kategórii 
družstiev mládeže starší žiaci U15 
Bánovského basketbalového klubu 
a  v  kategórii dospelých družstvo 
žien Hádzanárskeho klubu Sokol * 
Aprílové zasadnutie MsZ rozhodlo 
o navýšení sumy na prioritné opravy 
mestských komunikácií formou PPP 
projektu cez úver mesta z 1,1 milióna 
eur na 1,4 milióna eur * Po prvýkrát 
sa  v  meste staval máj pomocou 
chlapských rúk a nie žeriavom, hasiči 
aj folklóristi sa postarali aj o májový 
sprievod mestom * Prvého júna 
ožilo námestie medzinárodným 
festivalom Európa pre občanov – Tu 
žijem 2018! s  účasťou partnerských 

miest - Milotice z Českej republiky, 
Lubliniec z  Poľska a  Ostrihom 
z  Maďarska * Bánovčan Peter 
Morávek si prevzal od prezidenta SR 
Andrea Kisku Medailu M. Schmidta 
za zásluhy a výcvik, ktorú mu udelilo 
Prezídium Dobrovoľnej požiarnej 
ochrany * Na  bánovské námestie 
dobehli zahraniční bežci v  rámci 
Peace run – s  heslom Mier začína 
u  mňa * V  júni sa  rozbehla rekon-
štrukcia ciest a  chodníkov najskôr 
na  sídlisku Dubnička, predpoklad 
ukončenia bol september 2018 * 
Bánovská nemocnica v  júni ozná-
mila, že bánovská pôrodnica sa uza-
vrie do  konca augusta, pôrodnica 
však nefunguje doteraz a  mamičky 
rodia najmä v Partizánskom, Topoľ-
čanoch a Trenčíne * Ocenenie Talent 
Trenčianskeho kraja za  uplynulý 
školský rok získali bánovskí žiaci 
– Karolína Kiripolská z  Gymnázia 
Janka Jesenského, Paulína Selešová 
zo ZŠ Školská a  Jakub Junas zo ZŠ 

Komenského * Júnové zastupiteľstvo 
prebiehalo za početnej kulisy nespo-
kojných občanov, ktorí v  zúčtovaní 
museli zaplatiť vodu z  havárie, 
nakoniec poslanci rozhodli, že sa 
suma 41,5 tisíc eur zaplatí z  mest-
ského rozpočtu * Mesto sa snažilo 
zvrátiť situáciu s  neposkytovaním 
ambulantnej pohotovostnej starost-
livosti pre deti a  mládež od  1. júla 
2018 * Ocenenie Biele srdce si z  rúk 
prezidenta Andreja Kisku prevzala 
zdravotná sestra Zuzana Jeřábková 
z  detského oddelenia bánovskej 
nemocnice * Nezamestnanosť v  júni 
v okrese Bánovce nad Bebravou klesla 
na  3,36 percent * Počas prázdnin 
prebehla rekonštrukcia objektov 
šesťdesiatročnej Materskej školy 
na Ulici 9. mája v hodnote 425 083 
eur, pričom projekt bola � nancovaný 
z 95 % u Európskych štrukturálnych 
a investičných fondov a štátneho roz-
počtu * Krajských osláv 74. výročia 
SNP na Jankovom vŕšku sa zúčastnil 
premiér Peter Pellegrini * V Rodnom 
dome Alexandra Dubčeka sa usku-
točnila slávnostná spomienková akcia 
k 50. výročiu Pražskej jari, súčasťou 
bolo aj predstavenie novej knihy o A. 
Dubčekovi, na  ktorej pracovalo šesť 
rokov dvadsať historikov * Redakcia 
Bánovských novín priniesla seriál 
spomienok občanov k  výročiu oku-

pácie z  21. augusta 1968 * Koncom 
augusta podpísal primátor Marián 
Chovanec a  starosta Kopřivnice 
Miroslav Kopečný o� ciálnu zmluvu 
o spolupráci s mestom Kopřivnice *
Verejná schôdza v Horných Ozorov-
ciach bola najmä o zlej kvalite života 
a požiadavkách * Bánovské televízne 
vysielanie začalo vysielať vo vysokom 
HD rozlíšení * Na  septembrovom 
zasadaní mestského parlamentu 
schválili poslanci okrem iného 
aj koncepciu rozvoja školstva * 
V  Dome služieb bolo otvorené Kul-
túrne centrum – činorodý priestor 
Ži:va, ktorá funguje ako občianske 
združenie * Desiateho septembra 
bola vyhlásená kandidatúra pre voľby 
primátora a poslancov do mestského 
zastupiteľstva pre komunálne voľby 
10. novembra 2018 * V  národnom 
kole prevencie kriminality, ktoré 
organizuje Ministerstvo vnútra SR, 
vyhral projekt mesta Bánovce nad 
Bebravou - Poznaním k hodnotnému 
životu, autorom a  realizátorom 
projektu bol Miroslav Schlesinger, 
hovorca mesta a  riaditeľ občian-
skeho združenia Spoločne proti 
kriminalite * Dajme odpadom druhú 
šancu je názov projektu, v  rámci 
ktorého mesto získalo � nančnú pod-
poru Nadácie Slovenskej sporiteľne 
na  nákup záhradných kompostérov 
a interiérových nádob na separovaný 
odpad pre základné a materské školy 
* Bánovčanka Janka Danišová a jej 
projekt Vnučka.sk bol ocenený 
ministrom práce, sociálnych vecí 
a  rodiny Jánom Richterom ako 
Sociálny čin roka 2018 * Organizá-
tori festivalu Tu žijem! zorganizovali 
verejnú diskusiu so siedmimi 
kandidátmi na  post primátora 
mesta * Mestskú súťaž o  najkrajšiu 
predzáhradku v  meste vyhrala 
rodina Bezákovcov zo Slatinskej ulice 
* Posledné zasadanie mestského par-
lamentu v  tomto volebnom období 
sa uskutočnilo 7. novembra, tri dni 
pred komunálnymi voľbami, a schvá-
lilo vyrovnaný rozpočet na  roky 
2019-2021 * Bánovčania si zvolili 
na  nasledujúce volebné obdobie 
novú primátorku Rudolfu Novotnú, 
doterajšiu poslankyňu MsZ a TSK,
ktorá získala celkom 2464 hlasov. 
O  259 hlasov menej získal doterajší 
primátor Marián Chovanec – 2205. 
Ďalší kandidáti na  primátorku 
a primátora uspeli takto: Ján Kšiňan 
547 hlasov, Miroslava Hudecová 416, 
Stanislav Vavro 311, Anton Grňo 268, 
Oliver Gajdoš 59 hlasov * V nastáva-
júcom volebnom období budú naše 
mesto spravovať títo 19 poslanci MsZ: 
Richard Makýš, Mária Hajšová, Naďa 
Ondrejková, Peter Janáč, Marián 
Chovanec, Miroslav Libič, Dana Šve-
cová, Jozef Farkaš, Milan Igaz, Mária 
Peťovská, Dávid Holý, Ján Kšiňan, 
Zuzana Rydziová, Lucia Bieliková, 
Peter Králik, Miroslava Hudecová, 
Ján Botka, Dušan Senčík a  Martina 
Balážová * Mesto odovzdalo prvých 
tristo kompostérov pre bioodpad 
do  prímestských častí. * Historicky 
najväčšia rekonštrukcia mest-
ských komunikácií sa predĺžila až 
do konca decembra, celkové náklady 
sa navýšili z  1,4 milióna na  1,61 
milióna eur, mesto si na  tento pro-
jekt zobralo úver.  (ab)

Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje 
výberové konanie podľa § 5 zákona č. 552/2003 
Z.z. o výkone práce vo verejnom záujme v znení 

neskorších predpisov na obsadenie miesta:

vedúci odboru služieb mestu 
Mestského úradu 

v Bánovciach nad Bebravou
u zamestnávateľa: Mesto Bánovce nad Bebravou

Megarekonštrukcia mestských komunikácii sa rozbehla v júni...

V  Kultúrnom dome 
Horných Ozorovciach sa 
v  sobotu 5. januára usku-
točnila voľba kandidátov 
na členov výboru mestskej 
časti Horné Ozorovce. 
Podľa zákona 369/1990 
z  1.4.2018, paragraf 23 
odsek 1,  ich vo funkcii 
musia potvrdiť aj poslanci 
MsZ. Hlasovania sa 
zúčastnilo 125 Hornoozo-
rovčanov a tí tiež rozhodli, 
že nový výbor bude mať päť 

členov, vrátane novozvo-
lenej poslankyne tejto 
mestskej časti Martiny 
Balážovej. Zo siedmich 
navrhnutých kandidátov 
mohli občania v  tajnej 
voľbe zakrúžkovať iba šty-
roch. Výsledky hlasovania 
občanov: Pavol Koreň 97 
hlasov, Ľuboš Košťal 97, 
Lubor Lukáč 84, Lenka 
Mišíková 77, Ivan Sabo 47, 
Peter Gavenda 31 a Martin 
Kováčik 16 hlasov.  (r)

Horné Ozorovce si 
v sobotu zvolili nový 
občiansky výbor

na facebooku 
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torkou je pre ňu vyznamenaním, 
ktoré sa však spája s veľkou zod-
povednosťou: „Dôveru občanov 
si veľmi vážim a  pevne verím, 
že sa mi spolu s  poslaneckým 
zborom podarí naplniť početné 
očakávania vás, Bánovčanov.“
Vyjadrila presvedčenie, že spo-
ločne s  poslancami vynaložia 
všetky sily, um a danosti, aby sa 
mesto zveľaďovalo. Poďakovala 
za  vykonanú prácu i  odchádza-
júcim poslancom. V  príhovore 
primátorka ďalej naznačila prvé 
uskutočnené kroky - zabezpečenie 
znovuotvorenia pobočky pošty 
v mestskej časti Horné Ozorovce 
od  januára 2019 a  iniciovanie 

rokovaní na  krajskej úrovni 
o  podpore vybudovania domova 
pre seniorov. Prítomný predseda 
Trenčianskeho samosprávneho 
kraja Jaroslav Baška potvrdil, 
že TSK bude hľadať vhodné 
priestorypre takéto zariadenie 
v  Bánovciach nad Bebravou. 
Vyjadril spokojnosť s  doterajšou 
spoluprácou s  poslankyňou 
TSK Rudolfou Novotnou, novou 
bánovskou primátorkou, i ďalšími 
poslancami a poprial do budúcna 
veľa úspechov a správne rozhod-
nutia. Podporu prisľúbil i poslanec 
NR SR Ľubomír Želiezka, ktorý 
medzi priority zaradil vytváranie 
priaznivých podmienok pre život 
mladých ľudí a mladých rodín. 

V  druhej časti rokovania 
bola do  funkcie zástupkyne pri-
mátorky menovaná poslankyňa 
Mária Hajšová. Novozvolené 
mestské zastupiteľstvo schválilo 
aj zriadenie desiatich komisií ako 
poradných, iniciatívnych a  kon-
trolných orgánov MsZ. Voľba 
predsedov, tajomníkov a  členov 
jednotlivých komisií bude pred-
metom ďalšieho zasadnutia MsZ. 
Zo zákona prebehla len voľba 
do funkcií Komisie petičnej a pre 
ochranu verejného záujmu pri 

výkone verejnej funkcie. Predsed-
níčkou sa stala poslankyňa Naďa 
Ondrejková. 

Podľa zákona o  obecnom 
zriadení bola poslankyňa Dana 
Švecová poverená zvolávaním 
a vedením zasadnutia MsZ. Opäť 
boli schválené štyri výbory mest-
ských častí Biskupice, Malé Chlie-
vany, Dolné Ozorovce a  Horné 
Ozorovce. Ďalej sa pristúpilo 
k  delegovaniu zástupcov škol-
ských rád a povereniu sobášiacich. 
(Kompletné zoznamy poverených 

zástupcov do jednotlivých funkcií 
sa v  súčasnosti aktualizujú 
na webových stránkach mesta). 

Mestské zastupiteľstvo sa zao-
beralo i určením mesačného platu 
novozvolenej primátorky Rudolfy 
Novotnej, náhradou platu odstu-
pujúceho primátora Mariána 
Chovanca za  nev yčerpanú 
dovolenku a  taktiež aj úpravou 
rozpočtu, ktorá v y plynula 
z aktuálnych potrieb � nancovania 
výdavkov mesta.

 Tlačová správa mesta

Ustanovujúce zasadnutie mestského zastupiteľstva

Dokončenie z 1. strany >>

Kraj a mestá spolu pre mladých
K rajské cent r u m 

voľného času Trenčín, 
Reg ioná l ne cent r u m 
mládeže Trenčianskeho 
kraja spustilo nový projekt 
s názvom Kraj a mestá spolu 
pre mladých. V  rámci neho 
je pripravená aj séria pod-
porných aktivít na  rozvoj 
práce s  mládežou v  kraji 
na  lokálnej úrovni. Prví 
koordinátori práce s  mlá-
dežou absolvovali úvodné 
školenie v  decembri. Prvá 
aktivita nového projektu 
na  podporu rozvoja práce 
s  mládežou na  miestnej 
úrovni je súčasťou balíčka 
podporných aktivít, ktoré 
prepoja regionálnu stratégiu 

rozvoja v oblasti práce s mlá-
dežou s miestnou úrovňou. 
Do  projektu sa s  podporou 
primátorov doteraz zapojilo 
osem miest, a  to Považská 
Bystrica, Púchov, Trenčín, 
Bánovce nad Bebravou, 
Prievidza, Myjava, Stará 
Turá a Handlová. (Pozn.red.: 
Za  mesto Bánovce sa ško-
lenia zúčastnila Miroslava 
Robochová z MsÚ.) Cieľom 
prvého stretnutia bolo 
nastavenie spolupráce medzi 
regionálnou a  miestnou 
samosprávou a  zistenie 
východiskovej situácie práce 
s  mládežou v  jednotlivých 
mestách. „Zatiaľ čo v  nie-
ktorých mestách fungujú 

rady mládeže, mládežnícke 
parlamenty a žiacke školské 
rady veľmi aktívne, v  iných 
samosprávach napríklad 
chýba komisia mestského 
zastupiteľstva, ktorá by sa 
venovala záujmom mladých. 
Na  prvom stretnutí bol 
vytvorený aj priestor na zdie-
ľanie skúseností a  dobrých 
príkladov z  praxe,“ prezra-
dila koordinátorka práce 
s  mládežou TSK Silvia 
Štefániková. Podporné akti-
vity pripravilo KCVČ s pod-
porou grantového programu 
Erasmus + a  s  víziou, že 
budú prínosné pre mladých 
ľudí nielen v našom kraji. 

Tlačová správa TSK

 Foto: Daniela Muranová
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Dvadsaťjeden vete-

ránov protikomunistického 
odboja z  Trenčianskeho 
kraja si 5. októbra 2018 
za svoju odvahu a obetavosť 
prevzalo dekréty a pamätné 
medaily Ústavu pamäti 
národa. Ocenení boli 
za  svoj boj za  budovanie 
slobodnej a  demokratickej 
spoločnosti. Dekrétom 
veterá na prot i komu-
nistického odboja boli 
v  priestoroch Úradu Tren-
čianskeho samosprávneho 
kraja ocenení Pavol Bellan, 
Vladimír Jonáš, Marta 
Lihotská, Štefan Ružovič, 
Milan Tunega, Mikuláš 
Jozef Lexmann (in memo-
riam), Michal Ušiak (in 
memoriam) a Jozef Žákovič 
(in memoriam). Pamätnú 
medailu Ústavu pamäti 
národa si prevzal Ján Fejfár, 
Anton Gajdošík, Martin 
Hagara, Jozef Kosmál, 
Ľubomír Marcina, Alfonz 
Petrej, Pavol Petrovský, 
Štefan Plesník, Igor Reiff, 
Jozef Sliepka, Pavol Šan-
dor� , Ján Šebák a Miroslav 
Tuchyňa. V mene ocenených 
sa prítomným veteránom 
a  ich príbuzným, ktorí sa 
slávnosti zúčastnili, pri-
hovoril člen Konfederácie 
politických väzňov Slo-
venska Jozef Sliepka: "Pred 
sedemdesiatimi rokmi u nás 
krivda za stôl sadla a pravda 
žobrala pri dverách. A práve 
tejto pravde bolo potrebné 
vydať svedectvo, čo sa nám 
s Božou pomocou podarilo. 
Prajem všetkým veteránom 
a  všetkému slovenskému 
ľudu, aby nad naším nebom 
slnko radosti, spravodli-
vosti, lásky a  pokoja nikdy 
nezhaslo." Toľko z o� ciálnej 
tlačovej správy TSK. Až 
neskôr sme sa dozvedeli, 

že jeden z  nich, Miroslav 
Tuchyňa je z Bánoviec nad 
Bebravou. A tak sme pátrali 
ďalej... 

Oslovili sme Konfede-
ráciu politických väzňov 
Slovenska a  požiadali 
o vysvetlenie, o aké ocenenie 
ide. Tu je časť z odpovede jej 
predsedu Petra Sandtnera: 
„Mirko Tuchyňa je členom 
organizácie Politickí väzni 
- Zväz protikomunistickeho 
odboja, III. odboj. A je pred-
sedom Regionálnej pobočky 
Bánovce nad Bebravou. 
V Trenčíne mu bola udelená 
Pamätná medaila Ústavu 
pamäti národa, na  ktorú 
som ho navrhol. Odovzdá-
vali sa tam totiž dekréty 
veteránov a účastníkov pro-
tikomunistického odboja. 

V každom kraji sa odovzdá-
vajú raz za niekoľko rokov, 
Vedenie Ústavu pamäti 
národa prišlo s  návrhom, 
aby sa pri tejto príležitosti 
odovzdávali aj Pamätne 
medaily ÚPN politickým 
väznom. Boli vybraní poli-
tickí väzni z Trenčianskeho 
kraja, ktorí sú fyzicky 
schopní prísť a  tak sa tam 
zišla naozaj veľmi vzácna 
spoločnosť. Vyznamenania 
dostali bývali politickí väzni 
z oboch organizácií – Konfe-
derácie politických väzňov aj 
z organizácie Politickí väzni 
- Zväz protikomunistickeho 
odboja.“

Bánovčan Miroslav Tuchyňa 
s medailou Ústavu pamäti národa 

Desať rokov pred 
koncom druhej svetovej 
vojny 18. apríla 1935 sa 
v  Krásnej Vsi narodil 
do typicky slovenskej rodiny, 
úprimne veriacej a  národne 
cítiacej. A  veľmi pracovitej. 
Dodnes opatruje cestovný 
pas svojej matky, v  ktorom 
vedľa jej fotogra� e je aj jeho 
fotka ako malého chlapca, 
sprevádzajúceho rodičov 
na  robotách vo Francúzsku 
a Česku. Mal len desať rokov, 
keď sa skončila vojna a začal 
sa udomácňovať komunis-
tický režim. Prežitá doba 
poznačila celú generáciu päť-
desiatych rokov, hlavne deti. 
Stali sa zatrpknutými. Aj on. 
Nerád sa k  tomuto obdobiu 
vracia čo i  len v  spomien-
kach. Rozumie tomu, prečo 
je také ťažké a zložité získavať 
akékoľvek informácie od ľudí 
postihnutých režimom. 
Cení si každé úsilie v tomto 
smere, ktoré by viedlo 
k objasneniu utrpenia týchto 
detí, ku ktorým patril aj on. 
A ako to vlastne začalo? Vo 
väčšine rozsudkov čítame, 
že prokurátor žaluje, v  jeho 

prípade, že „... bol vychovaný 
k nenávisti k socialistickému 
zriadeniu...“ Spomienky 
na  jeho detstvo sú však 
pravým opakom obža-
loby prokurátora Feješa. 
Narodil sa do  robotnícko-
roľníckej rodiny, pričom ho 
rodičia vychovali k  láske 
a k takým hodnotám, akými 
boli viera, vlastenectvo, 
láska k  blížnemu, starostli-
vosť o  druhých a  podobne. 
V  skutočnosti najkrajšie 
spomienky má na  detstvo. 
Chodil do rímsko-katolíckej 
školy, v ktorej každé vyučo-
vanie začínalo modlitbou. 
Samozrejme, že tam nebolo 
miesto pre nenávisť. Takže 
sa pýta: „Kto ma mal vycho-
vávať k  nenávisti k  socialis-
tickému zriadeniu?“ 

Pán Tuchyňa spomína: 
„Až neskôr, ako študent som 
začal vnímať politické zmeny. 
Keď som navštevoval Gymná-
zium Janka Kráľa v  Zlatých 
Moravciach, ani raz neobišiel 
Boží chrám bez toho, aby 
sa v  ňom nepomodlil ku 
svätému Antonovi. Takáto 
výchova predsa nemohla 

vychovávať vyvrheľov ľudskej 
spoločnosti. Alebo by to mohli 
byť materiálne „nadpomery“ 
mojich rodičov, ktoré ma 
mali viesť k  nenávisti? Otec 
aj matka ťažko fyzicky praco-
vali vo Francúzsku i Čechách. 
A  pokiaľ aj nejaké peniaze 
mali, kvôli mene peňazí o ne 
prišli. Najhoršie znášam ľudí, 
s ktorými sa stretám a dodnes 
nemajú voči mojej rodine 
vyrovnané pohľadávky 
za  neoprávnene odobrané 
pozemky, ktoré vznikli pri 
socializácii. Zdedenú pôdu 
museli dať rodičia do  druž-
stva. Takže si znovu a znovu 
kladiem otázku: Prečo ma 
žalovali? Akože som nená-
videl socialistické zriadenie? 
Zároveň na to dávam hneď aj 
odpoveď – na všetky obžaloby 
mali jeden scenár. Tento platil 
aj pre neplnoleté deti. Veď 
som nemal ani sedemnásť 
rokov a  už som bol súdený 
podľa paragrafu 78 za  vele-
zradu a  odsúdený na  päť 
rokov straty slobody. Straty 
čestných práv občianskych 
a prepadnutie majetku. Toto 
muselo priniesť aj nenávisť 
voči prežívajúcej dobe, ktorá 
prinášala napätie v myslení, 
s  ktorým sa každý musel 
vysporiadať po svojom. Alebo 
zradou viery alebo prijatím 
nových idolov, ktoré nemali 
s dobrom nič spoločné. Moje 
postoje boli kvali� kované ako 
rozvracanie republiky.“ 

Pán Tuchyňa zdôraznil, 
že aj rodičia to niesli veľmi 
špatne. Nemali o ňom žiadne 
informácie, na súdne pojed-
návanie neboli ani pozvaní. 

Dozvedeli sa o  ňom, až 
keď dostali prvý list z  jeho 
výkonu trestu. Po tridsiatich 
mesiacoch vo výkone trestu 
bol amnestiou prepustený 
na slobodu. Začalo pre neho, 
pravdepodobne, najťažšie 
obdobie života. Nikde ho 
nechceli zamestnať pre 
politickú a  vraj aj mravnú 
nespôsobilosť. Ničomu 
nebol vyučený, veď štúdium 
musel predčasne ukončiť. 
Všetko začal od  začiatku. 
Vyštudoval bánovskú prie-
myslovku a  obchodnú aka-
démiu v  Trenčíne. Inštitút 
ekonomiky a  obchodu 
v  Brne ukončil záverečnou 
diplomovou prácou s  pre-
požičaným titulom inžinier.  
Na  verejný život však 
nezanevrel. V roku 1958 ako 
predseda futbalového výboru 
stál na čele v najslávnejšej ére 
bánovskeho futbalu. Prvé 
mužstvo postúpilo do divízie 
a  dorast do  dorasteneckej 
ligy. 

„Keby sa pospájali 
domy, v  ktorých bývajú 
rodiny Tuchyňovcov, bola by 
z toho celá ulica...“ tvrdí pán 
Tuchyňa. Na  ich úspechy je 
hrdý. Veď niektorí zachra-
ňujú životy bánovských 
občanov a niektorí slúžia vo 
verejnom záujme. „Myšlien-
kami a v modlitbách sa chcem 
predovšetkým spojiť so svojím 
chorým bratom, aj keď mu 
už ináč pomôcť nemôžem. 
A  poďakovať jeho rodine 
za  vzornú starostlivosť...“
končí svoje rozprávanie 
Miroslav Tuchyňa. 

 Alena Borszéková 

L en čo sme sa dozvedeli, že 
Miroslav Tuchyňa, ocenený 

Pamätnou medailou Ústavu pamäti 
národa, je Bánovčan, skontaktovali 
sme sa s ním. Jeho zdravotný stav mu 
však nedovolil absolvovať s redakciou 
Bánovských novín rozhovor. Akonáhle 
sa však zotavil, čomu sme radi, poslal nám 
do redakcie rukou napísané spomienky a názory 
na tú dobu. Z nich pre našich čitateľov vyberáme:

Na Trojkráľovom koncerte zborový spev, hudba i koledovanie 
Kultúrnym zavŕšením 

s v i a t o č n é h o  o b d o b i a 
v  našom meste sa stal 
Trojkráľový koncert žiakov 

a  pedagógov Základnej 
umeleckej školy Dezidera 
Kardoša v piatok 4. januára 
v  evanjelickom kostole. Vo 

vyše hodinovom programe 
odzneli spevácke i hudobné 
vystúpenia, ale aj milé vystú-
penie koledníkov. Vzácnym 
hosťom bol Roman Mešina, 
bývalý absolvent bánovskej 
ľudovej školy umenia, ktorý 

ponú kol profesioná lny 
výkon v  koncerte B - Dur 
pre fagot a orchester KV 191 
od  Wolfganga Amadeusa 
Mozarta. Úvodné i záverečné 
slovo patrilo riaditeľovi ZUŠ 
Silvestrovi Lavríkovi a fará-

rovi evanjelickej cirkvi Ivovi 
Madzinovi. K  prítomným 
sa prihovorila aj primátorka 
Rudolfa Novotná. Kým zbor 
detí i  dospelých účinkoval 
na chóre, záverečný prídavok 
skladby Cantar si užila 

početná kulisa vďačných 
divákov a  poslucháčov 
"zoči-voči". A  tak sme ešte 
viac nasali nadšenie účinku-
júcich odovzdať svoju radosť 
z umenia.   Text a foto: 

 Alena Borszéková
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 Spoločenská kronika

Pavel Antala *1959
Mária Nováková, rod. Pertlová *1936
Zita Maďarová, rod. Vranková *1933
Amalia Macková, rod. Štefkovičová *1939
Ľudmila Bačková, rod. Urbanová *1940
Vladimír Fero *1973

Opustili nás

Tento rok Vianoce neboli 
zasnežené, čo však nebol dôvod pre 
stratu radosti, ktorá mohla naplniť 
naše srdcia, a  tak sme mohli prežiť 
tieto radostné sviatky naozaj šťastne. 
Nevadilo to ani koledníkom Dobrej 
noviny, ktorí na  Sviatok svätého 
Štefana 26. decembra prinášali radosť 
a požehnanie do domácností, ktorých 
sa v tento rok v našej bánovskej farnosti 
prihlásilo až 137. Boli to rodiny v Hor-
ných a  Dolných Ozorovciach (na  foto 
hore koledníci z Dolných Ozoroviec), ale 

aj v Miezgovciach, Horných Našticiach, 
Dolných Našticiach a Prusoch. Koledo-
valo celkom 103 detí so 16 sprevádza-
júcimi osobami v desiatich skupinkách. 

Čo je to vlastne Dobrá novina? 
Je to kolednícka akcia eRka - Hnutia 
kresťanských spoločenstiev detí spo-
jená s � nančnou zbierkou pre rozvojové 
projekty v  afrických krajinách. Je 
založená na hlbokej kresťanskej tradícii 
a  je spojená s  rozmerom solidarity 
a pomoci ľuďom v núdzi. Počas Vianoc 
prechádzajú koledníci od domu k domu 

a  ohlasujú radostnú zvesť. Koledníci 
prichádzajúci do  domu píšu na  dvere 
začiatočné písmená žehnajúceho 
výroku Christusmansionembenedicat – 
Kristus žehnaj tento dom. Medzi ľuďmi 
sa však zaužívala skratka G + M + B 
označujúca začiatočné písmená mien 
Gašpar, Melichar a Baltazár, považova-
ných za troch kráľov.

Koledovanie je radosť obojstranná, 
pretože deti nielen peniažky zbierali 
a  boli obdarení koláčikmi a  teplým 
čajom, ale mnoho zo seba aj dali, a  to 
je vzácne. Dali svoje pohodlie a  čas, 
ktorý mohli využiť pre vlastné hobby, 
pozeranie vianočných rozprávok, pre 
rodinu..., a tiež čas strávený na advent-
ných stretkách spojených s  nácvikmi, 
na  ktorých spoznávali africkú kra-
jinu, potreby rozvojových krajín a tiež 
sa pripravovali na  samotný priebeh 
koledovania.

Dobrá novina zašle peniaze 
do  Ugandy, pretože ťažiskovým 
projektom bude centrum pre deti 
s  postihnutím (Providence Home) 
v  Nkokonjeru. Bánovská farnosť 
prispieva k  tejto zbierke vyzbieranou 
sumou 5475 eur. Ďakujeme všetkým 
darcom, ktorí sa zapojili do  tejto 
zbierky. Pán Boh odmeň. 

Zuzana Košťálová, foto: archív eRka

V Dobrej novine koledovalo vyše sto detí
a pre Afriku vyzbierali 5475 eur

A  opäť sa rok s  rokom 
stretol. Ten starý podal ruku 
tomu novému so slovami: 
„Odchádzam unavený, 
ale spokojný. Niečo sa mi 
podarilo a  niečo zasa nie. 
Tak to už v  živote chodí. 
Ani neviem, čo by som Ti 

poradil. Snáď len jedno 
- spomaľ.“ Prajem vám 
pomalší a úspešný rok 2019. 
Úprimne ďakujem za  vašu 
priazeň... aj za  spätnú 
väzbu, ktorú od  vás 
dostávam. Píšem pre vás 
rada... a ešte budem.  (zb)

Dnes píše Zuza.nka

Ku ltú rne cent r u m 
Ži:va  pozý va v  stredu 
9. januára a  23. januára 
na  aktivity inšpirované 
tvorivou dramatikou - 
Šinterkovia, vo štvrtok 10. 
januára o 17.00 h na SVIČ 
– vymeň okukané, naprí-
klad aj nepotrebné darčeky, 
v piatok 11. januára o 19.00 
h na  premietanie filmu 
pod záštitou Greenpeace 

ČR – A  plastic ocean, 
v  pondelok 14. januára 
o  19.00 h na  cestovateľské 
kino s jazykovou kaviarňou 
– HMONGOVIA – kultúra 
horských kmeňov Laosu 
a  Vietnamu, po  anglicky 
prezentuje Pakou Yang, 
v utorok 15. januára o 18.00 
h na  workshop – Svetlo 
vo fotografii s  členmi 
Fotoklubu Rokoš. 

Múdre slovo pre dušu
Ľudia obetujú zdravie, aby zarobili peniaze, potom 

obetujú peniaze, aby znovu získali zdravie, potom sa tak 
znepokojujú minulosťou a budúcnosťou, že si neužívajú 
prítomnosť, a tak nežijú ani v prítomnosti, ani v budúc-
nosti. A žijú tak, akoby nemali nikdy zomrieť, a potom 
zomrú bez toho, aby predtým žili.  Dalajláma
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XXV. ročník Vianočného minifutbalového halového turnaja 
Dvadsaťdva družstiev s 220 hráčmi z piatich okresov

Te nt o  n a j s t a r š í 
a  najmasovejší amatérsky 
vianočný turnaj sa hrá 
od  roku 1993 a  doteraz sa 
ho zúčastnilo 739 muž-
stiev a  vyše 7600 hráčov. 
Jubilejného 25. ročníka sa 
zúčastnilo 22 družstiev 
s 220 hráčmi z okresov Bra-
tislava, Trenčín, Prievidza, 
Topoľčany a  Bánovce nad 
Bebravou, ktorí odohrali 28 
zápasov. Predkolo turnaja 
sa odohralo 22. decembra 
v  bánovskej Mestskej 
športovej hale za  účasti 8 
družstiev. Do širšieho � nále 
postúpilo najlepších 18 
mužstiev, ktoré vytvorilo 
šesť trojčlenných skupín. 
Širšie � nále 26. decembra 
opäť sa potvrdilo, že 
tento turnaj nemá nikdy 
vopred určeného favorita 
a prinieslo opäť nielen veľa 
pekných duelov, ale, samo-
zrejme, aj prekvapení. Ak 
nerátame obhajcu trofeje 
družstvo FTS Logistik, 
tak do  užšieho večerného 
� nále nepostúpilo ani jedno 
mužstvo z  minulého roka. 
Naopak, finálovú účasť 
si zabezpečilo 5 nových 
mužstiev - Bayern Krásna 
Ves, Borusia Biskupice, 

Dubodiel a nováčik turnaja 
Selasao Nové Mesto nad 
Váhom a Tatran Uhrovec. 

Vo večernom � nále pred 
zaplneným hľadiskom si 
prvenstvo nakoniec vybojo-
valo mužstvo FTS Logistik, 
ktoré zdolalo Borusiu Bisku-
pice 3:1. Do  zápasu vstúpili 
lepšie hráči Borusie a gólom 
Romana Mroceka sa ujali 
vedenia. Do  polčasu však 
najlepší strelec turnaja Weslei 
de Santos tromi zásahmi 
(jeden z prísne nariadeného 
pokutového kopu) otočil 
stretnutie. V  druhom pol-
čase si hráči FTS už vedenie 
postrážili a  tak po prvýkrát 
v  25-ročnej histórii obhájili 
prvenstvo. FTS Logistik 
z  Bratislavy vedené mana-
žérom Dušanom Gabajom 
prišiel na turnaj opäť v silnej 
zostave. V jeho drese nastú-
pilo niekoľko bývalých ligo-
vých hráčov, ako napríklad 
brankár Marián Kapusta, 
hráči Jaroslav Prekop, Andrej 
Filip, Martin Smerička, 
atď. Hlavným strojcom ich 
neskoršieho úspechu však 
bola trojica aktívnych hráčov 
z Brazílie Valdemar De Silva, 
Viktor Martin De Suaza, 
Weslei Dos Santos a  srbská 

posila Dragan Gvozdenovič. 
V  zápase o  tretie miesto si 
Bayern Krásna Ves vedeného 
Samom Štefánikom (hráč 
Termalika Nieuliza Poľsko) 
poľahky poradil s  Dubo-
dielom 5:1, keď za  víťazné 
mužstvo skórovali dvakrát 
Štefánik, Pavle, Kočica 
a  Galbavý. Čestný úspech 
hostí zaznamenal Štefanech. 
Na 5. resp. 6. mieste skončili 
napokon hráči Uhrovca 
a  Selasao Nové Mesto nad 
Váhom. Najlepším strelcom 
turnaja so  7 gólmi sa stal 
Brazílčan Weslei Santos 
z  víťazného mužstva FTS. 
Najlepším brankárom bol 
vyhodnotený Marek Igaz 
(brankár IGKS Tychy Poľsko) 
z mužstva Borusie. Cenu pre 
najlepšieho hráča tentokrát 
získal Ondrej Škorec z muž-
stva Borusie. Cenu fair play 
obdržal brankár Bayernu 
Krásna Ves Patrik Zaťko. 

V  polčase finálového 
zápasu organizátori turnaja 
a  prítomní diváci vzdali 
poctu minútou ticha veliká-
novi koženej lopty Jozefovi 
Ada mcov i .  Ná s led ne 
novozvolená primátorka 
mesta Rudolfa Novotná, 
kaplán Martin Vitek a  ria-
diteľ turnaja Miloš Šagát 

odovzdali pri príležitosti 
25. výročia pamätné plakety 
bývalým primátorom mesta 
Bánovce nad Bebravou Jánovi 
Turčanovi, Stanislavovi 
Šikovi, Mariánovi Chovan-
covi, ako aj starostovi obce 
Miezgovce Jurajovi Trgyňovi 
a  Prezidentovi Slovenského 
orla z  Bratislavy Jozefovi 
Gálikovi za  rozvoj a  pomoc 
pri organizovaní tejto špor-
tovej akcie. Pamätnú plaketu 
ako aj vecné ceny obdržali 
aj hlásateľ Luboslav Ježo, 
pomocný rozhodca Marián 
Bulík a Maroš Šagát. Taktiež 
bol futbalovou loptou s pod-
pismi � nalistov ocenený aj 
jeden z  dlhoročných fanú-
šikov Martin Paška. 

Po  ukončení � nálového 
zápasu Putovný pohár 
Slovenského Orla a  Pohár 
primátora, ako aj ceny 
najlepším kolektívom a  jed-
notlivcom odovzdali osobne 

primátorka mesta Rudolfa 
Novotná, starosta obce Miez-
govce Juraj Trgyňa, Prezident 
Slovenského orla Bratislava 
Jozef Gálik, kaplán Martin 
Vitek a riaditeľ turnaja Miloš 
Šagát. V  priebehu turnaja, 
tak ako každý rok, prebehla 
zbierka s názvom Minca pre 
choré deti. Jej výťažok bol 
venovaný  onkologickému 
oddeleniu Detskej Fakultnej 
nemocnici v  Bratislave. 
V  doterajšej histórii turnaja 
sa vyzbieralo na charitatívne 
účely vyše 6000 eur.

Organizátor turnaja Slo-
venský Orol ďakuje všetkým 
hráčom, divákom, ako 
aj  mediálnym a reklamným 
partnerom, sponzorom, 
MsÚ Bánovce nad Bebravou 
a OcÚ Miezgovce za pomoc 
pri zorganizovaní tohto 
podujatia.

 Miloš Šagát
  riaditeľ turnaja

Neodmysliteľnou súčasťou vianočných 
sviatkov v Bánovciach nad Bebravou 

je už tradičný halový minifutbalový turnaj 
o Putovný pohár Slovenského Orla a Pohár 
primátora mesta. V minulom roku sa odohral 
už jeho 25. ročník.

Víťazné družstvá s organizátormi turnaja, uprostred primátorka Rudolfa Novotná, vľavo starosta obce Miezgovce Juraj 
Trgyňa... Foto, video a výsledky z turnaja nájdete na: www.slovenskyorolmiezgovce.sk, www.obecmiezgovce.sk.

Primátorka odovzdáva 
p o h á r  D u š a n o v i 
Gabajovi, manažérovi 
víťazného družstva

R ok 2018 patril 
k  najúspešnejším rokom 
v  histórii Bánovského 
basketbalového klubu. Viac 
nám o  úspechoch, ale aj 
o plánoch na rok 2019 pre-
zradil Tomáš Paško z BBK:

V júni sme obhájili strie-
borné medaily z  Majstrov-
stiev Slovenskej republiky 
v  kategórii starších žiakov. 
Zopakovali sme výborné 
výsledky z  medzinárodných 
turnajov - starší žiaci získali 
druhé miesto na  Easter cup 
Ostrava a  druhé miesto 
na  turnaji Klatovy. Starší 
mini žiaci obsadili tretie 
miesto na  domácom turnaji 
v  Bánovciach nad Bebravou 
a  štvrté miesto v  Klatovach. 
Predovšetkým druhé miesto 
z  turnaja v  Klatovách je pre 
nás výrazný úspech, keďže 
tento turnaj sa hrá pod hla-
vičkou FIBA - Medzinárodnej 
basketbalovej asociácie. 
Veľmi si vážime ocenenie 

mesta Bánovce nad Bebravou 
pre našich starších žiakov ako 
najúspešnejší mládežnícky 
tím za rok 2017.

Do  súťažnej sezóny 
2018/2019 sme prihlásili tri 
mládežnícke mužstvá. Je to 
prvýkrát v  histórii klubu, čo 
máme až tri mužstvá v súťaži. 
V  septembri sme zorganizo-
vali na viacerých základných 
školách - ZŠ Duklianska, 
ZŠ Gorazdova, ZŠ Uhrovec 
- basketbalový deň. Záujem 
detí prevýšil naše očakávania 
a  v  súčasnosti nám funguje 
basketbalová prípravka na ZŠ 
Gorazdova a  Duklianska. 
Spolu je v  prípravke zapoje-
ných viac ako 60 detí. Vďaka 
sponzorom sme v  roku 2018 
celý klub prezliekli do nových 
dresov.

A  aké máme plány 
na  rok 2019? V  kadetskej 
súťaži (U17) chceme postúpiť 
medzi osem najlepších tímov 
Slovenska. V  tejto kategórii 

pôsobíme prvý rok a  hráme 
proti o rok starším súperom. 
Pripravujeme sa tak na ďalšiu 
sezónu, kde chceme opäť hrať 
o majstrovský titul. V žiackej 
kategórii (U13) systematicky 
pracujeme na  budovaní 
tímu, herných činnostiach 
jednotlivca a  posunutí sa 
do  prvej štvorky v  oblasti. 
Naša najmladšia minibas-
ketbalová kategória (U11) 
má za  sebou výborný vstup 
do  svojej prvej basketbalovej 
sezóny. Z  úvodných štyroch 
zápasov tri vyhrala a v tomto 
trende chceme pokračovať. 
Intenzívne spolupracujeme 
s  prípravkami na  dopĺňaní 
kádra. V  rámci prípraviek 
nadväzujeme na  úspešný 
regionálny projekt bas-
ketbalovej mikroligy, kde 
okrem Prievidze a Handlovej 
sme otvorili spoluprácu aj 
s klubom z Trnavy.

Do  sezóny 2019/2020 
pripravujeme družstvo 

mužov a  následne v  ďalšej 
sezóne chceme prihlásiť 
do  ligových súťaží ďalšie, 
v  poradí už štvrté mládež-
nícke družstvo. Z  toho nám 
vyplýva aj hlavná úloha 
pre rok 2019 - zabezpečiť 
tréningový proces pre všetky 
družstvá v  klube. Každý 
rok riešime priestorové 
aj finančné zabezpečenie 
tréningov. Preto v spolupráci 
s vedením mesta očakávame 
nastavenie pravidiel � nanco-
vania a využívania športovísk 
(športovej haly, telocviční, ...) 
tak, aby boli spokojné všetky 
športové kluby v meste a aby 
tento zámer bol dlhodobo 
udržateľný. Za  podporu 
a pomoc v roku 2018 chceme 
poďakovať vedeniu mesta 
Bánovce nad Bebravou, 
vedeniu ZŠ Gorazdova, 
Trenčianskemu samospráv-
nemu kraju, všetkým spon-
zorom, fanúšikom, trénerom 
a rodičom našich hráčov.  (r)

Pätnásteho decembra 
privítali kadeti Bánov-
ského basketba lového 
klubu (U17) na  svojej 
pa lub ov ke  d r u ž s t vo 
Trnav y. V  dôležitom 
stretnutí to boli Bánov-
čania, ktorí boli lepší 
i keď de� nitívne sa o víťa-
zovi rozhodlo až záve-
rečnej štvrtej štvrtine. 
BBK - MBK AŠK Slávia 
Trnava 69 : 47, štvrtiny 
16:10, 23:13, 8:16, 22:8, 
fauly 14:18, TH BBK 19/8. 
Body: R. Jancusko 19, M. 
Špánik 18, S. Urban 11, 
M. Kolárik 11, M. Lagin 
6, M. Miklo 2, D. Fišer 2, 
T. Belák, J. Crha.

M ladší  mi ni ž iac i 
(U11) Bánovského basket-
balového klubu odohrali 
15. decembra svoje štvrté 
súťažné stretnutie, tento-

krát na palubovke súpera 
v  Žiari nad Hronom. 
Po obojstranne nervóznej 
prvej štvrtine si chalani 
v  tej druhej vytvorili 
do  polčasu 23 bodový 
náskok, ktorý sa im 
v tretej časti hry podarilo 
udržať, no a  v  tej záve-
rečnej domácich doslova 
prevalcovali. Najbližšie 
sa najmladší basketba-
listi BBK predstavia 12. 
januára 2019 v  Liptov-
skom Mikuláši. MŠK BK 
Žiar nad Hronom - BBK 
B 46 : 93, štvrtiny 19:25, 
6:23, 17:15, 4:30. Body: S. 
Urban 28, A. Herián 22, 
A. Gajdoš 18, J. Vaško 9, 
D. Matuška 6, D. Košina 
4, A. McKenzie 2, M. 
Drevený 2, D. Frťala 2, M. 
Horský, D. Dúcky.

  (ju,aj)

Úspešný rok našich basketbalistov Opäť víťazne 
kadeti aj minižiaci
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Informačné centrum 
na námestí ponúka
kopírovanie 
dokumentov

šport, voľný čas 7

 Dám do prenájmu jednoizbový byt na Strede na 4. 
poschodí, novo prerobený, komplet zariadený – aj 
elektrické spotrebiče + káblová TV. Tel. 0903 047 636, 
0904 229 398. 
 Dám do prenájmu garáž na sídlisku Dubnička. Tel. 
0904 653 855. 
 Predám lúpané orechy (1 kg/ 8 eur. Tel. 0910 575 331.
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K l u b  d ô c h o d c o v 
Bánovce nad Bebravou 
vás pozýva každý utorok 
od 10.00 hodiny do Centra 
voľného času na  cvičenie 
seniorov. Pod vedením 
odbornej rehabilitačnej 
cvičiteľky Zuzky si nená-

silným spôsobom precvičíte 
celé telo a získate psychickú 
pohodu. 

Klub dôchodcov Dolné 
Ozorovce pozýva všetkých 
seniorov a  zdravotne 
post ihnut ých občanov 
nášho mesta a  okolia tiež 

do  Centra voľného času 
na  cvičenie a  to každú 
stredu v  Centre voľného 
času v  dvoch skupinách: 
prvá skupina s pohybovým 
obmedzením bude cvičiť 
od 13.00 do 14.00 h, druhá 
od 14.00 do 15.30 h. Príďte 

si svojou aktivitou zlepšiť 
zdravotný stav a  nespolie-
hajte sa, že to za vás vyriešia 
tabletky. Bližšie informácie 
sa dozviete v  CVČ alebo 
osobne každú stredu v CVČ 
pred začiatkom spomenu-
tých aktivít.  (bg)

Cvičenie seniorov v Centre voľného času

Kým v  dolinách nášho regiónu 
nebolo v posledný deň uplynulého roka 
po snehu ani chýru, turisti si belostnej 
krásy mohli vychutnať do sýtosti na hre-
beni Rokoša. Tradičný Silvestrovský 
výstup využilo množstvo nadšencov 
nielen z  tradície, ale najmä preto, 
že práve na  Silvestra vyšlo po  dlhých 
upršaných dňoch slniečko a z lúky pod 
Rokošom boli nádherné výhľady nielen 
na  Bánovecko. Niektorí zhora a  iní 
z  dolín mohli dokonca pozorovať čer-
venú helikoptéru, ktorá na  Uhrovský 
hrad pomáhala priniesť materiál 
na  rekonštrukčné a  stavebné práce, 
ktoré tu v posledný decembrový týždeň 
ukončil sneh... Na hrebeni Strážovských 
vrchov nechýbali ani manželia Kovači-
kovci z Bánoviec so svojimi známymi, 
z  ich archívu pochádza aj tento záber 
uprostred bieleho kráľovstva...

Silvestrovská turistika na Rokoši očarila
S  príchodom nového roka začali 

snehové prehánky aj u nás. Kým v našom 
meste bolo ešte do minulého týždňa len 
pocukrované, v  okolitých horách sa už 
dalo aj lyžovať, napríklad v Závade pod 
Čiernym vrchom. Len pozor, aby ste tam 
nezažili taký „kolaps“ ako prežíval sever 
Slovenska, alebo jeden vodič cestou ku 
chate pod Čiernym vrchom. Napriek 
štvorkolesovému pohonu ho zapadnu-
tého museli vyťahovať technikou. Za foto 
ďakujeme Petrovi Bujnovi, ktorí si bol 
s  celou rodinou užiť sneh. Veď aj jeho 
trom deťom skončili zimné prázdniny, 
ktoré, žiaľ, boli takmer celé bez snehu. 
Potešil len posledné tri dni...  (ab)

Na úvod roku tesná prehra 
HK Sokol Bánovce – DHC Plzeň 24:26 (9:12)

Úvodné novoročné kolo 
spoločnej slovensko-českej 
súťaže hádzanárok uzavrel 
nedeľňajší zápas, v  ktorom 
naše hádzanárky neboli 
ďaleko od prvého víťazstva 
v  sezóne. Vo vyrovnanom 
stretnutí sme podľahli 
nováčikovi súťaže z  Plzne 
24:26 a  to aj bez skúsenej 
Klaudie Michnovej, ktorá 
v  MOL lige už neoblieka 
dres Bánoviec ale Veselí nad 
Moravou.   

Naše dievčatá, vedené 
trénerom Michalom Hra-
dilom, prakticky v  celom 
priebehu duelu doťahovali 

krehký náskok Plzeňčaniek. 
Po  prvom polčase viedli 
hostky 12:9. V tom druhom 
sme sa dotiahli na  rozdiel 
jediného gólu, keď v  53. 
minúte po  góle Zuzany 
Hollej bol stav na  svetelnej 
tabuli 21:22. Úplne otočiť 
skóre stretnutia sa nám 
však nepodarilo. Škoda, 
v prípade plného bodového 
zápisu sme sa mohli odpútať 
od  samého dna tabuľky 
a  preskočiť predposledný 
Prešov. Plzeň vďaka 
druhému víťazstvu za sebou 
sa bodovo dotiahla na ôsmu 
Slaviu Praha.  

Tréner Michal Hradil 
po  zápase: „S  obranou 
môžem byť spokojný, 
v prvom polčase sme z pivota 
dostali snáď len jeden gól. 
Keď som v  druhom polčase 
vysunul obranu, tak sme 
hosťom poskytli viac príle-
žitostí individuálne sa pre-
sadiť. Myslím si, že 24 gólov 
nie je veľa, no musíme popra-
covať aj na  istote v  útoku. 
V  čom bol najväčší rozdiel, 
bol v  rýchlych útokoch, 
hostky ich zahrali asi desať, 
my snáď len jeden. Myslím 
si, že môžem byť spokojný 
so snahou a  nasadením. 

Dievčatá išli naplno, chýba 
nám kondícia, čo je naším 
najväčším problémom.  Som 
s dievčatami len krátku dobu. 
Pár vecí sme si aj za obdobie 
vianočných sviatkov dali 
do  poriadku a  povedali si 
ako to má vyzerať.“

HK Sokol – DHC Plzeň 
24:26 (9:12). Najviac gólov: 
Matušincová 12/8, Hollá 4, 
A. Obstová 3/1 – Oravcová 
7/2, Mudrová 5/1, Šmrhová 
a  E. Svobodová po  3, pok. 
hody: 10/10 – 5/3, vylúčené: 
3 – 5, rozhodovali: Haščík 
a  R. Sivák (obaja SR), 150 
divákov.    (aj)
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F2=1/2 strany
255 x 166 mm

140 €

F1=1/1 strany
255 x 335 mm

250 €

95 €
F3=1/4 strany
126 x 166 mm 

F5=1/18 strany
83 x 53 mm

30 €

F4=1/8 strany
126 x 81,5 mm

55 €

F6
255 x 70 mm

95 €

Výroba
grafi ckej reklamy

 Spracovanie v elektronickej
podobe dodaných materiálov 

formát F5 15,- €
formát F3 – F4 25,- €
formát F1 – F2 40,- €

 Kompletná výroba reklamy 50,- €

Najlacnejšia reklama v regióne

Politická reklama je so 100 % prirážkou
Titulná strana je so 100 % prirážkou

Uvedené ceny sú bez DPH

Inzercia v roku 2019
0948 297 151, 0948 602 422

obchod@kulturabn.sk

na celoročnú 
reklamu

% 
zľava20

do 8200 
domácností 

a fi riem,
týždenná

periodicita


